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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-12-12, § 8 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 12 december 2019 kl. 16.30 – 16.55 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justering Tisdagen den 17 december 2019, §§ 1-7, 9-41 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 12 december 2019, §§ 8 

  

 

Johan Nilsson Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Johan Nilsson (M) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Annika Elmlund (M)   
Bo Sundin (M)  
Arne Fredholm (M)   
Isabel Smedberg Palmqvist (L)  
Hampus Rubaszkin (MP)   
Susanne Wicklund (C)   
Anders Göransson (S)   
Maria-Elsa Salvo (S)   
Clara Lindblom (V) 
Christina Wallmark (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Rose-Marie Rooth (V) för Vakant (V)  
 

 
Ersättare: 
Niklas Sandstedt (M)   
Mikael Valdorson (M)   
Bo Fellström (M)   
Fredrik Sand (M)   
Joakim Rönnbäck (L)   
Ylva M Larsson (MP)   
Jonathan Lindgren (KD)   
Stefan Hell Fröding (S)   
Anders Edin (SD)   

 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Johan Castwall, Timmie Aspelin, Göran Carlberg, 

Lena Holm, Gunnar Jensen, Sara Lundén, och Daniel Roos samt 

borgarrådssekreteraren Nils Annink och personalföreträdaren Luis Lopez 

§§ 1-7 . 

 

 § 8 



 

 Exploateringsnämnden  
 

 Sida 2 (4) 

 

  

 

 

 
 

 

Fleminggatan 4 

Box 8311 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/exploateringskontoret 

Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023. Svar på 
remiss  
Dnr E2019-04184  
 

Beslut 
Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anser skrivelsen besvarad i enlighet 

med kontorets tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera 

paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 19 november 

2019. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 

Ordföranden Johan Nilsson (M) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Vi saknar ett resonemang kring hur medborgarna bidrar till 

säkerhet och trygghet i staden. Både i vardagen och vid särskilda 

händelser.  

 

I samband med terrorattacken på Drottninggatan den 7 april 

2017 var det många stockholmare som erbjöd hjälp och stöd i 

sociala medier via hashtaggen #openstockholm. Liknande 

insatser gjordes vid flyktingvågen år 2015.  

 

Det var på många sätt en fantastisk manifestation som 

underlättades av de senaste årens tekniska utveckling. 

Medborgarnas frivilliginsatser gav Stockholm enorma resurser 

att hantera konsekvenserna av attacken.  

 

Det här är förstås inget vi kan räkna med. Allt var heller inte 

positivt. En del inlägg syftade snarare till att förvirra och skapa 

oro än att bidra till att klara krisen. Oavsett. Staden måste ha 

klart för sig hur den ska agera i sociala medier vid stora 
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händelser. Det kan handla om en ev. mobilisering av resurser 

eller olika typer av reaktioner. Vad som sker på nätet och som en 

följd av det på gatan kan vara avgörande för hur vi klarar en kris.  

 

Majoriteten har valt att ta bort stycket om segregationens 

effekter på trygghet och säkerhet. Att blunda för vilka risker som 

sociala skillnader innebär kan försvaga stadens förståelse och 

beredskap för social oro. Man kan ställa sig frågande till varför 

majoriteten inte vill ta upp sociala skillnader och om det finns en 

koppling till nedskärningarna som görs på det förebyggande 

arbetet som till exempel förskola, skola och feriejobb till unga. 

De besparingar som majoriteten tror sig göra idag kommer att 

kosta staden ofantliga summor i framtiden när färre barn klarar 

kunskapsmålen och segregationen ökar. Stycket om 

segregationen bör återföras i programmet.   

 

I det nya förslaget är uppföljning och vilket ansvar nämnder och 

styrelser har borttagen. De flesta av stadens program, särskilt de 

som har antagits de senaste åren, innehåller stycken om 

uppföljning och ansvar. Det är något som nämnder och bolag 

uppskattar i och med att programmen blir tydligare med 

ansvarsfördelning och uppföljning.  

 

Stycken som rör trygghet har plockats bort med motiveringen att 

det ska ingå i ett nytt trygghetsprogram. Tyvärr har vi inte sett 

något sådant program än. Det hade varit av värde att få både de 

”nya” programmen på remiss – trygghet och säkerhet hänger 

ihop i stor utsträckning. Nu riskerar viktiga synpunkter som hade 

kunnat förbättra programmen utebli. 

 

Clara Lindblom m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Det är välkommet att ett nytt säkerhetsprogram kommer ut på 

remiss, men om tanken är att programmet ska börja gälla från 

och med 2020 är det i senaste laget. Beslut om att anta 

programmet kommer inte hinna fattas innan årsskiftet och därför 

finns det inte möjligheter för stadens nämnder och 

bolagsstyrelser att inarbeta programmet i verksamhetsplanerna 

för 2020. Eftersom nu gällande För ett tryggare och säkrare 

Stockholm Stockholms stads trygghets- och säkerhetsprogram 

2018-2021 är styrande till och med 2021 vore det bättre om det 

nya programmet gavs ett startdatum som är realistiskt i 

förhållande till när beslut kan fattas om antagande och när 

program kan tas in i verksamhetsplanerna. Med nuvarande 

planering riskerar nya program ändå att inte få verkningsgrad 

från datum för antagande. 
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När majoriteten nu valt att dela upp programarbetet för säkerhet 

och trygghet i två separata program, där trygghetsprogrammet 

ännu är under framtagande, borde remisshanteringen för båda 

programmen samordnas så att det går att få överblick över 

helheten i hur det kommande trygghets- och säkerhetsarbetet ska 

bedrivas. Att så inte har planerats innebär att nya synpunkter om 

säkerhetsprogrammet kan tillkomma när trygghetsprogrammet är 

på remiss.  

 

I det nu aktuella säkerhetsprogrammet saknar vi tidigare 

skrivningar om den geografiska och socioekonomiska 

segregationen i staden och anser att såväl segregationen som 

dess effekter på säkerhet och trygghet måste belysas. Forskning 

om segregation och effekter av segregation bland annat från 

Stockholms universitet kan vara till nytta i dessa analyser. Därtill 

bör programmet kompletteras med analyser av vilka effekter den 

ökade ekonomiska ojämlikheten i staden får på säkerhetsarbetet, 

bland annat graden av tillit i samhället i stort vilket berörs i 

programmet som en del av det övergripande målet med stadens 

säkerhetsarbete. Programmet skulle även kunna lyfta fram vilka 

åtgärder som behövs för att öka tillit och tilltro till staden. Även 

när det rör ekonomisk ojämlikhet och tillit finns det forskning 

som kan vara vägledande. 

  

Slutligen vill vi framhålla att det är mycket viktigt att 

komplettera programmet med skrivningar om hur 

kommunikationen ska vara tillgänglig för alla oavsett 

funktionsvariation.  

 

 

 

 Vid protokollet 

 Timmie Aspelin 
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